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Ik weet niet of het u is opgevallen, maar na de verkiezing van president-elect 
Donald Trump in Amerika staan onze kranten vol met analyses en opinies over 
hoe resistent Nederland nu eigenlijk is voor een dergelijke surprise act.  
De centrale vraag is dan: in hoeverre zijn onze politici in staat om echt  
verbinding te maken met het Nederlandse electoraat? Heeft u ook het idee  
dat in die stukken een ondertoon van paniek is te bemerken? Ook Nederland 
is klaarblijkelijk niet Trump-proof. Nu is dat niet echt een onderwerp voor een 
blad als Stad + Groen. 

Mijn moeder zei altijd: als je ruzie wilt, moet je over kinderen of politiek praten. 
Maar misschien is dat onderwerp voor Stad + Groen wel minder vreemd dan 
het lijkt. Alles waar wij in dit blad over schrijven, is uiteindelijk bedoeld voor  
de burger van Nederland. Zo praten, schrijven en denken wij dagelijks over 
burgerparticipatie; maar ook als het gaat om het maaien van gazonnetjes of 
het snoeien van een hortensia moet dat zijn met het oog op Truus en Theo.  
Is daar eigenlijk niet hetzelfde mee aan de hand? Als professionele sector zijn 
we zo gewend het beter te weten dan de burger. Natuurlijk is er een kleine 
groep burgers als vrijwilliger betrokken bij de inrichting en misschien het 
onderhoud van de wijk. Maar vormen die burgers nu werkelijk een betrouw-
bare vertegenwoordiging van de inwoners van die wijk? 

Natuurlijk niet, en ik denk dat we dat allemaal wel weten. Maar op dit moment 
ontbreken de instrumenten om deze lokale democratie op een andere manier 
te organiseren.

Ik ben geen nerd of computerwizard, maar ik denk wel dat de oplossing voor 
de toekomst ligt in allerlei slimme apps, die helpen de verbinding te leggen 
tussen bewoners of consumenten van het openbaar groen en de overheid.  
Dat helpt de professional om beter en doelmatiger te beheren, maar kan 
vooral helpen de lokale democratie te versterken. Essentieel is wel dat we 
beginnen met de burger serieus te nemen. Dus dat we hem niet doodknuf-
felen met technocratisch jargon dat geen hond snapt, maar hem benaderen 
in gewoon Nederlands. En het belangrijkste heeft waarschijnlijk niets met ICT 
of jargon te maken: we moeten onze angst voor de burger aan de kant zetten 
en hem gewoon vragen wat hij of zij wil. Ik zeg niet dat het makkelijk is, maar 
uiteindelijk zijn zelfs burgers gewone mensen. 

Met vriendelijk groet,

Hein van Iersel (hein@nwst.nl) 
Hoofdredacteur
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